
Jegyzőkönyv

Készült: A Polgármesteri Hivatal Tanácskozótermében Balmazújváros Város Önkormányzat 
Pénzügyi,  Város-  és  Vállalkozásfejlesztési  Bizottságának  2008.  szeptember  08-i  nyílt 
üléséről.

Jelen vannak: Bizottság részéről: mellékelt jelenléti ív szerint.
Polgármesteri Hivatal részéről: Leiter Katalin, Emõdi Sándor osztályvezetők, 

Kalmár  Zoltán,  Móricz  Ferenc  ügyvezető, 
Ferencziné Csige Etelka főkönyvelő. 

                                                                             

Hegedűs János bizottsági elnök köszönti az ülésen megjelenteket, majd megállapítja, hogy a 
Bizottság 4 fővel határozatképes.

Hegedűs  János  bizottsági  elnök: A  napirendekkel  kapcsolatban  lenne  egy  módosító 
javaslatom, jelzés jött, hogy az ügyvezető uraknak el kellene menni és az 1. pontba javaslom 
előre  venni  a  Halomalja  Kft.  pénzügyi  beszámolóját,  a  2.  pontba  javaslom előre  venni  a 
Balmazújvárosi Városgazdálkodási Közhasznú társaság 2008. évi I. féléves munkájáról szóló 
beszámolóját és a továbbiakban a napirend szerint mennénk. Jött még egy napirendi pont, ezt 
javaslom vegyük fel  a napirendek közzé:  Előterjesztés  az önkormányzati  tulajdonú iskolai 
tornatermek  és  a  Sporttér  utcai  régi  sportcsarnok  épülete  bérleti  díjának  ármegállapítása 
tárgyában.
Van-e  valakinek  kérdése,  hozzászólása?  Amennyiben  nincs,  javaslom  ezekkel  a 
módosításokkal szavazásra bocsátani a napirendek tárgyalását. 

Balmazújváros Város Önkormányzat Pénzügyi, Város- és Vállalkozásfejlesztési Bizottsága 4 
igen szavazattal elfogadta a módosított napirendi pontok tárgyalását.

Kati István bizottsági tag az ülésre megérkezett!

1. napirend: Halomalja Kft. pénzügyi beszámolója. 

Hegedűs János bizottsági elnök: Előterjesztés nem készült, szeretném felkérni az ügyvezető 
igazgató urat, hogy szóban foglalja össze a Halomalja Kft. pénzügyi helyzetéről a beszámolót. 

Móricz Ferenc ügyvezető: Pár hónappal ezelőtt a Képviselő-testület döntött arról, hogy egy 
termelő 100 %-os önkormányzati  tulajdonú Kft.-t hoz létre, azzal a szándékkal, hogy több 
száz  szociálisan  rászoruló,  kizárólag  balmazújvárosi  embernek  több  hónapon  keresztül 
munkát adjon. Az elején a Kft. bejegyzése nagy munka volt, ez sikeresen megtörtént és ezzel 
párhuzamosan  az  önkormányzat  területét  homogenizált  munkával  termelésre  elő  kellett 
készíteni. Ez helyi vállalkozók bevonásával sikerült, mivel akkor még a megigényelt gépünk 
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nem állt rendelkezésre, különböző okok miatt. Majd ezt követően elkezdődtek a területen az 
érdemi munkák. Június elején a közel 17,5 ha területet egységesen bepalántáztuk, beleértve az 
uborkát, paprikát, paradicsomot. Ekkor egy kicsit megijedtünk, hogy csúszunk a paprikával, 
hiszen közel  7,5  ha területen   lett  telepítve,  mára  ez már  éppen az ellenkezőjévé fordult, 
ugyanis  olyan  piaci  értékesítési  időszakot  élünk,  hogy  augusztus  20.  tájékán  a  legtöbb 
Magyarországon termelt  paprika elképesztő áron volt  értékesíthető.  Mindegy,  hogy milyen 
paprika típusról van szó, nagyon alacsony árakat kínáltak kg-ért. Ekkor még a miénk a júniusi 
késés miatt nem volt szedhető és a mai napokban gyökeres változásoknak vagyunk a tanúi, 
ugyanis  gyakorlatilag minden paprikatípusnak megemelkedett  az  ára.  Ezt  látva,  talán  még 
örülhetünk is a késésnek, hogy nem májusban, hanem júniusban palántáztunk. 17 ha  öntözése 
nagyon nagy feladat volt, de ezt sikerült kiépíteni és minden egyes növényünket öntözéssel és 
ápolással  tudtunk kezelni  a 2-3. héttől  kezdve.  Röviden ennyit  a termesztéstechnológiáról. 
Ami mind a mai  napig tény,  hogy az AM kiskönyvvel  foglalkoztatottak létszáma 410 fő, 
akiket több-kevesebb ideig foglalkoztattunk,  természetesen ebben volt  olyan is, aki csak 1 
hetet dolgozott, de egy jelentős hányad több hónapig ott dolgozott. Ez a nagy foglalkoztatási 
program néhány hete befejeződött, jelenleg 25-28 főre lecsökkent a létszám. Úgy gondolom, 
hogy első  évben  egy ekkora  foglalkoztatást  meghirdetve  elmondhatjuk,  hogy a  létszámot 
tekintve túl is teljesítettünk, mert aki visszaemlékszik arra a fórumra, amely május 5-én volt, 
250-300 fővel terveztünk. Ez év márciusában, amikor terveztük ezt a programot, 24.000.000 
Ft-ban határoztuk meg az AM kiskönyvvel foglalkoztatottak számára a munkabér maximális 
keretét, ma szeptember 08.-val bezárólag 13.750.000.-Ft fizettünk ki és a számításaink szerint, 
ha október 20-ig nem jön fagy, maximum 15.500.000 Ft-ban határoztam meg ezt az összeget. 
Én úgy gondolom, hogy a 24.000.000 Ft betervezett összeghez képest látható, hogy kézben 
tartottuk a kifizetett összegeket. A Kft. az első naptól kezdve a mai nappal bezárólag minden 
egyes foglalkoztatott napon a törvényi előírásoknak eleget tesz. Naprakész a könyvelésünk, a 
kiskönyveknek a könyvelése, közteherjegyre mai nappal bezárólag 1.200.000.-Ft költöttünk, 
kb. még 300.000 Ft értékű közteherjegy vásárlása várható, de ez már csak nagyon nagyon a 
maximum. Mai nappal bezárólag a Kft.-nek semmiféle köztartozása nincs (TB, APEH). A 
Kft.  által  lízingelt  erőgép  és  erőgéphez  tartozó  adapterek  negyedéves  fizetési 
kötelezettségének  mind  a  mai  nappal  a  Kft.  eleget  tett.  A  Kft.  eleget  tett  azon  fizetési 
kötelezettségének,  amely a  17,5 ha területnél  adódó 11 -  12 gazdának fizetendő 1,7 mFt 
bérleti díjat foglalta magába. Egy magángazdálkodóval kötöttem az elmúlt héten szerződést, 
neki  volt  a  néhány ha  kalászosa,  a  megbecsült  helyi  átlag  termést  vettük  alapul,  teljesen 
korrekt  adatokat  vettünk,  így  vele  753.000  Ft  bérleti  díj  megfizetésében  egyeztem  meg. 
Megkötöttem vele a szerződést és nagyon korrekt volt az úr, mert felajánlottam neki, hogy a 
17,5  ha  után  valamivel  kevesebb  mint  1  mFt  területalapú  támogatásra  jogosult  a  Kft.  A 
területalapú támogatás  kifizetése  általában október  elejétől  december  közepéig történik.  A 
bérbeadó elfogadta,  hogy a  753.000 Ft azon a  napon lesz kifizetve,  amikor  megkapjuk a 
területalapú támogatást.

Dr. Tiba István polgármester az ülésre megérkezett!

A betervezett növényeink közül az uborka növény kb. 40 % bevételét hozta a tervezetnek, 
július  közepétől  olyan  időjárás  volt,  hogy  a  leggondosabb  szakmai,  elsősorban 
növényvédelem és tápanyag-utánpótlás mellett  sem termett  és ez nem csak Balmazújváros 
területén,  hanem  az  egész  országban  tapasztalható  volt.  A  következő  növényünk  a 
paradicsom,  amelynek  a  betakarítása  most  folyik  2  hektáron,  ezen  a  területen  1100-1200 
mázsát fogunk betakarítani, a kora tavaszi tervezettnél valamivel magasabb áron tudjuk 
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értékesíteni.  A  mostoha  időjárás  miatt  az  ország  paradicsom  termő  területein  a  fitoftora 
letakarította  a  növényt,  nálunk  szerencsére  a  gondos  kezelés  hatására  nagyon  szép  az 
állomány, rendkívül szép bevételt fogunk belőle prognosztizálni. Ennek a betakarítása még 
folyik,  kb.  a  80  %-át  szedtük  le.  Eddig  2.700.000  Ft  értékű  paradicsom  hagyta  el  a 
területünket,  de  a  napokban  is  több  mázsányit  takarítunk  be.  A  paprikafélék  betakarítása 
megkezdődött, a pritamin típusú paprikát még szombaton szedtük először, fehér paprikából 
értékesítettünk 2 alkalommal, 2 alkalommal értékesítettünk alma alakú paprikából, illetve 1 
alkalommal szedtük meg a 2 ha paprikát és ez alapján szeretném elmondani, az elmúlt hét 
közepétől az elmúlt szombat délutánig 3.876.000 Ft értékű  árú hagyta el a telepünket. Ebből 
is látható, hogy kikerüljünk abból a rettenetes helyzetből, amiből július végén és augusztusban 
az időjárás okozta uborkatermés kiesése miatt kerültünk, nagyon keményen kellett dolgozni 
és  még  hogy  hiteltelenné  se  váljunk  és  a  fizetési  kötelezettségeinknek  is  eleget  tegyünk 
mindig mindenhol. Mostanra látható ezekből a számokból, hogy a következő hetekben ilyen 
nagyságrendű  bevételeink  lesznek  egészen  október  végéig,  sőt  még  ettől  nagyobbak  is. 
Köztartozásaink és egyéb kifizetési problémáink nincsenek. Azok a feszültségek, amelyeket 
úgysem  tudunk  megkerülni  és  nem  is  szeretném,  hallhatóak  voltak  a  Polgármesteri 
Hivatalban,  illetve a településen,  pl.  hogy mi  nem tudunk fizetni,  ezek nem igazak,  mára 
minden egyes dolgozót kifizettünk. Azok a vállalkozók, akik maguk köré csoportosítottak egy 
pár embert és szükség volt a munkájukra több hónapon keresztül a kinti munkavégzéshez őket 
is  időben  kifizettünk.  Ma  pedig  már  ezt  az  átlagban  25  főt  naprakészen  tudjuk  kezelni. 
Szeretném  bejelenteni,  hogy  ezen  a  héten  megkezdjük  a  két  nagy  forgalmazó  felé  a 
törlesztésünket. Naprakész adatot október 31-én fogok tudni mondani.

Bodó László bizottsági tag: Cukkinivel kapcsolatban nem hallottam adatot, veszteséges vagy 
mi a helyzet vele?

Móricz Ferenc ügyvezető:  A cukkini kora tavasszal nem volt betervezve,  úgy került ki a 
területre,  hogy  néhány  területünk  kimaradt,  a  betervezett  talajtakaró  fóliával, 
csepegtetőrendszerrel ellátott területen maradtak ki helyeink, valamint kaptunk néhány ezer 
db. igen gyenge minőségű palántát. Ezek a palánták a gondos kezelés ellenére nem fogantak 
meg.  Kb.  270.000  Ft  értékben  vetőmagot  vásároltunk,  amit  azóta  már  ki  is  fizettünk.  A 
cukkini azt a beruházott értéket kitermelte, tehát veszteségünk nincs. Olyan megalázó kg-ti 
(kiszerelve, megtörölgetve, ládákba egy sorosan, méret szerint) igényt nyújtott be az a vásárló 
cég, akinek el tudtuk volna adni, hogy már abban a pillanatban veszteséget jelentene a Kft-
nek, amikor hozzányúlnánk. Annyit leszedtünk, hogy a vetőmag ára meglegyen, veszteségünk 
ne legyen és felszámoltattam. 

Dr. Orcsik István bizottsági tag:  Pénzügyileg a bevétel miszerint prognesztizálható, mert 
alapvetően főszempont a foglalkoztatás volt, üzemi eredményre lehet-e számítani?

Móricz  Ferenc  ügyvezető:  Reméljük  októberben  sokáig  nem lesz  fagy,  a  mezőgazdaság 
legnagyobb  ellensége  az  időjárás.  Jelen  pillanatban  látva  a  felvásárlási  árakat  és  látva  a 
termésmennyiségeket,  mint  ahogy a  paradicsomnál  már  majdnem végleges  adatot  tudtam 
közölni,  úgy  meg  mertem  kockáztatni  a  paprika  termésmennyiségeket,  meg  merem 
kockáztatni, hogy nullás lesz a program. Amit említettem, hogy 15.000.000 Ft-ot számolunk 
összkiadásra a foglalkoztatottak számára, ezt természetesen terheli még az az összeg, amelyet 
a forgalmazók felé ki kell adnunk és ezt beleértve, annak a kötelezettségnek mindenképpen 
eleget kell hogy tennünk, mert jövőre nem lesz honnan segítségek kérnünk.

Berecz János bizottsági tag az ülésre megérkezett!
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Hegedűs  János  bizottsági  elnök:  Ha  jól  emlékszem,  úgy beszéltük  meg,  olyan  döntés 
született,  hogy jövőre  már  saját  ember  fogja  irányítani  a  céget,  hallhatnánk  róla  pár  szót 
hogyan sikerült betanulni?

Móricz  Ferenc  ügyvezető:  3  nagyon  talpraesett  kolléga  van  és  amellett  hogy az  idén  a 
nagyfokú munkavégzés mellett őket, mint fiatal agrárszakembereket olyan bemutatóhelyekre 
elvittem,  ahol  találkozhattak  a  szakma elitjével,  igyekeztem őket  betanítani  is.  Ezeknek a 
fiatal kollégáknak naponta szembesülni kellett ezzel az óriási nagy létszámmal, igaz egyszerre 
soha nem volt 410 fő a Kft területén, de bizony hetekig 130-140 fő ott volt és ez nem kis 
feladat. Az első hónapokban minden reggel munkakezdéskor én is ott voltam, mert ezeket a 
fiatalokat nem lehetett még a mélyvízbe dobni. A fiatalok ráláttak erre a hatalmas munkára, 
de nem lesznek még alkalmasak október 31-től vagy január 01-től együtt sem és külön-külön 
sem, hogy egy ilyen Kft-t elvezessenek. Tanulniuk kell, rendkívül szorgalmasak, a városnak a 
javát fogják szolgálni, de a rutin még hiányzik. Annyit szeretnék még elmondani, hogy a Kft. 
vezetősége és itt a fiatal kollegákat is beleértve, már előre tekintünk a jövő évre. A Kft.-nek és 
a vezetőségnek tudomásul kell venni, hogy már jövőre komoly profitot kell termelni. Nagyon 
komoly szakmai elképzeléseink vannak, mégpedig azáltal, hogy kik azok a foglalkoztatottak, 
akik megérdemlik,  hogy munkaügyi  támogatás mellett a Kft.  munkatársaivá váljanak. Már 
megtettem azokat  a  lépéseket,  ahol  vázoltam az elképzeléseimet  a  jövőre való tekintettel. 
Reményeink szerint december vagy január hónapban 40 főt be fogunk iskolázni, itt helyben, 
néhány  hónapos  tanfolyamról  van  szó.  Ezek  az  emberek  ezidő  alatt  már  megkapják  a 
minimálbért,  amit  úgy gondolok,  megint  egy nagy dolog  és  azt  követően  a  vizsgák után 
alkalmasak lehetnek arra, hogy a Kft. akár 9 hónapon vagy 12 hónapon keresztül alkalmazza 
őket. Ahhoz, hogy ezeket az embereket alkalmazni tudjuk, már nagy erőkkel készülünk annak 
a  kiépítésén,  hogy  jövőre  ne  csak  6  vagy  7  hónapig  tudjunk  munkát  adni,  hanem 
háromnegyedévig  vagy  egész  évben.  A  tapasztalat  ebben  az  évben,  hogy  ezt  a  típusú 
foglalkoztatást, ha nem is 400 fővel, de valamilyen szinten megpróbáljuk megtartani jövőre, 
tehát ezt az óriási nagy szociális foglalkoztatást és egy másik részen pedig azt profitot termelő 
tevékenységet, amit említettem. 

Hegedűs  János  bizottsági  elnök: Kérdés,  hozzászólás  van-e,  amennyiben  nincs,  akkor 
szavazásra  bocsátom  a  Halomalja  Kft.  pénzügyi  beszámolóját,  aki  ezzel  egyetért  kérem 
szavazzon?

Balmazújváros  Város  Önkormányzatának  Pénzügyi,  Város-  és  Vállalkozásfejlesztési 
Bizottsága   6 igen szavazattal meghozta az alábbi határozatot:

113/2008. (IX. 08.) PVVB határozat

Halomalja Kft. pénzügyi beszámolója.

Balmazújváros Város  Önkormányzatának  Pénzügyi,  Város-  és  Vállalkozásfejlesztési 
Bizottsága a Halomalja Kft. pénzügyi beszámolóját elfogadta.  

Móricz Ferenc ügyvezető az ülésről távozott!
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2. napirend: Beszámoló a Balmazújvárosi Városgazdálkodási Közhasznú Társaság 
2008. évi I. féléves munkájáról.

Kalmár Zoltán ügyvezető:  2007. év végén elkészítettük a 2008. évi I.  féléves tervünket, 
alapul  vettük  az  elmúlt  évek  tapasztalatait,  a  létszám  adott  volt,  változtatni  ezen  nem 
akartunk, hiszen a feladat 2008-ban is inkább több lesz, mint 2007-ben. Így készítettük el a 
tervünket,  aminek  a  végeredménye  az  lett,  hogy  a  Kht.  a  testület  elé  terjesztette  a 
„sarokszámokat”, amiből akkor kitűnt, hogy egy olyan összeggel próbálunk működni 2008-
ban,  amit  az  Önkormányzat  nem  tud  felvállalni.  Mi  próbáltunk  csökkenteni,  ennek 
eredményeként  leadtunk  egy  olyan  anyagot  a  testület  elé,  amiben  volt  egy  elég  tetemes 
összeg,  ami  lényegesen  csökkentette  a  2008.  alaptervünket,  viszont  azzal  kellett 
szembesülnünk, hogy ez még mindig nem a kellő nagyságrendű összeg volt és ezért a testület 
további összeget zárolt, ami nagy problémát jelent a gazdálkodásunkban. A gazdálkodásunk 
során kialakuló pénzügyi probléma a zárolt összeg nem meglétéből fakad. Amennyiben nem 
tudunk találni  egy olyan  közös megoldást,  ami  ezt  kiiktatná  a  Kht.  életéből,  akkor  ez év 
végével elég súlyosan fog jelentkezni, mint hiány és a számláinkkal, fizetni valóinkkal nagy 
gond  lesz.  Nekünk  ebben  az  évben  a  pályázatok  miatt  járulékfizetési  kötelezettségeink 
vannak, ami azt jelenti,  hogy mindenképpen időben kellene a járulékokat befizetni,  ahhoz, 
hogy  a  rajtunk  lebonyolítandó  pályázatokhoz  a  pénzügyi  akadály  semmiképpen  sem 
teremtődjön meg. Egyik nagy probléma volt az I. félévben a strandfürdő, alapproblémát az 
időjárás jelentette, hiszen a hétvégeken voltak rosszabb idők, amikor a legnagyobb bevételre 
lehetett volna számolni. A szezon előtt volt még egy kútfelújítás, ami szükséges volt, volt még 
medence  felújítás,  ami  2  medencét  érintett.  Ezekkel  annyi  gond  volt,  hogy  egy  kicsit 
belecsúsztunk  a  szezonba  és  ez  egy bizonyos  bevétel  kiesést  jelentett  a  fürdőnél.  Ezeket 
összeadva egy elég jelentős hiány alakult ki  a strandon, amit mi nem így gondoltunk az év 
elején. A testületi anyagban van 3 megoldás, hogy mi legyen ezzel a zárolt összeggel, ami 
majdnem 27 mFt, ez ügyben egy olyan közös megoldásnak kellene születnie, ami egy kicsit a 
Kht.  életét  is  könnyebbé  tenné,  hiszen  a  Kht.  nem  egy  bevételteremtő  vállalkozás  jelen 
pillanatban,  önkormányzati  támogatásból  él,  önkormányzati  feladatot  lát  el,  aminek  során 
vannak olyan feladatok is, amelyek nem tervezettek, évközben jöttek és nem lehetett előre 
látni. Ebben az évben is ez az összeg egy tetemes nagyságú összeg, nem kis pénzekről van 
szó,  ez  nagyban  befolyásolja  az  egész  éves  tevékenységünket,  a  félévre  is  rányomta  a 
bélyegét,  ez  év végén is  jelentkezni  fog.  Ezeknek az áthidalására  mindenképpen kell  egy 
olyan megoldás, ami a Kht.-t év végére egy kicsit kihúzza a jelenlegi nehéz helyzetből. A 
működés során folyamatosan nagy gondot jelent, hogy a támogatások minden hónapban az 
Önkormányzat  által  biztosítva vannak de a Kht. kiadásai a tevékenysége során nem olyan 
ütemben jelentkeznek, mint ahogy mi a támogatást megkapjuk, ezért aztán sokszor kialakul 
olyan  helyzet,  hogy  pénzhiány  van  a  Kht.-nál  és  a  kifizetetlen  számlák  egymás  után 
halmozódnak  fel,  mert  a  bevételeink  nem  bírják  ellensúlyozni  a  hatalmas  mennyiségű 
kiadásainkat. 

Bodó László bizottsági tag: Ha a zárolt összeg egy részét feloldanánk, az mennyiben lenne 
megoldás a Kht.-nak?
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Kalmár  Zoltán  ügyvezető:  A beszámolóban  leírtam,  hogy mik  voltak  azok  a  nem várt 
kifizetések, amik a Kht. életét nagyon megnehezítették. Ha a zárolt összeg egy részét kapnánk 
meg, akkor sajnos az még nem nyújtana fedezetet csak egy részkifizetés vagy egy részpótlás 
lenne. Mindenképpen meg kell nézni, hogy ha nem tudjuk a teljes összeget biztosítani, akkor 
mit  kell elhagyni ahhoz, hogy év végére ne legyenek anyagi problémáink.  Ez leginkább a 
létszámcsökkentés útja lehetne, de ebben a mostani helyzetben az egyik legrosszabb megoldás 
lenne,  mert  egyébként  is  mindenkire  szükség  van,  hiszen  1-2  főt  alkalmazunk  minden 
szakmából, akik ezeket az alaptevékenységeket ellátják. Csökkenthetnénk még a létszámot a 
közhasznú  tevékenység  leépítésével  is,  de  ezt  sem  tartom  célszerűnek,  mert  akkor  a 
városközpont,  a  parkfenntartás  áldozatul  esne,  mert  a  havi  szinten  betervezett  9-12  fő 
szükséges ahhoz, hogy a mostani színvonalon el tudjuk látni a városfenntartását. Viszont a 
legnagyobb kiadás a Kht. életében a bér- és járulékai. 

Dr. Orcsik István bizottsági tag:  Hogyan keletkeztek ezek a hiányok? A Kht. nem tudja 
kitermelni az éves amortizációt? Nincs-e más finanszírozási módszer? 

Kalmár Zoltán ügyvezető: Ez a legrosszabb vállalkozási forma a város üzemeltetésére.

Hegedűs János bizottsági elnök: Mik azok a váratlan dolgok, plusz munkák? 

Kalmár  Zoltán  ügyvezető:  Nem  a  napi  feladatokban  vannak  váratlan  dolgok,  hanem  a 
működés szintjén vannak, pl. az IPÜSZ-től is maradtak dolgok, pl. a dolgozók végkielégítése, 
aztán a szennyvízágazat volt vezetőjének a pere során kifizetett összeg. 

Bodó László bizottsági tag: Mi könnyítené meg a Kht. munkáját? 

Kalmár Zoltán ügyvezető: Egy olyan céget kellene létrehozni az Önkormányzatnak,  ami 
mindenképpen nyereséget termel. 

Bodó László bizottsági tag: Ami most van, az nem jó, de  mint igazgató tehet javaslatot és a 
testület meg akik ebben érdekeltek, majd eldöntik, hogy jó-e vagy nem.

Dr. Tiba István:  A feladatot mindig az mondja meg, aki fizet, most itt mi fizetünk, ő azt 
mondhatja meg, hogy a feladatot mennyiért csinálja meg. 

Hegedűs  János  bizottsági  elnök: Kérdés,  hozzászólás  van-e,  amennyiben  nincs,  akkor 
szavazásra bocsátom a határozati javaslatot, aki ezzel egyetért kérem szavazzon?

Balmazújváros  Város  Önkormányzatának  Pénzügyi,  Város-  és  Vállalkozásfejlesztési 
Bizottsága  6 igen szavazattal meghozta az alábbi határozatot:

114/2008. (IX. 08.) PVVB határozat

Beszámoló a Balmazújvárosi Városgazdálkodási Közhasznú Társaság 2008. évi I. 
féléves munkájáról.

Balmazújváros Város  Önkormányzatának  Pénzügyi,  Város-  és  Vállalkozásfejlesztési 
Bizottsága a Balmazújvárosi Városgazdálkodási Közhasznú Társaság 2008. évi I. féléves 
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munkájáról  szóló beszámoló határozati  javaslatát  elfogadásra  javasolja  a  Képviselő-
testületnek  

Kalmár Zoltán ügyvezető és Ferencziné Csige Etelka főkönyvelő az ülésről távozott!

3. napirend:  Beszámoló  az  önkormányzat  költségvetése  2008.  évi  I.  féléves 
teljesítéséről.

Leiter Katalin osztályvezető: Az eredeti költségvetésünkben 324 mFt volt a működési hiány, 
amiből 217 mFt zárolásra történt. Az intézmények a zárolt előirányzat felhasználását a  félév 
során  teljesítették,  a  személyi  juttatás  51  %,  a  munkaadói  52  %,  a  dologi  45  %-ban 
realizálódott.  A  személyi  juttatás  51  %-os  és  a  munkaadókat  terhelő  járulék  52  %-os 
teljesítése jónak mondható, hiszen a személyi juttatásokba januárban volt a plusz fél havi 13. 
havi fizetés, ami egyszeri kiadásként jelenik meg, az oktatási intézményekben túlóra kiadások 
többsége is az I.  félévben realizálódik.  Azt gondolom, hogy a féléves adatok alapján ez a 
zárolt  előirányzat  tartható lesz.  Ha ezt  a 218 mFt tudjuk tartani,  akkor szinte a működési 
hiányunk  lenullázódik,  hiszen  ha  megnézzük  a  2008.  augusztus  31-i  állapotot  a  meglévő 
működési hiány összege egyező a zárolt előirányzattal. A zárolt előirányzatból a felhasznált 
összeg jelen pillanatban 13 mFt, most azt mondhatjuk, hogy ez az összeg, ami hiányzik a 
működési hiány nullára való teljesítéséhez. 

Hegedűs  János  bizottsági  elnök:  Csak  a  Városgazdálkodási  Kht.  igényelné  a  zárolt 
előirányzatát?

Leiter Katalin osztályvezető:  Érkezett  észrevétel  2  oktatási  intézménytől  is  a túlórakeret 
felhasználására vonatkozóan. Abban egyeztünk meg az intézményvezetőkkel, hogy még lesz 
2  túlóra  feladás  az  idei  évben  és  egyébként  lehet,  hogy  más  előirányzatokból  van 
megtakarítás,  hogy  lesznek  többletbevételek  és  ők  abból  tudják  fedezni,  akkor  a  zárolt 
előirányzathoz nem rendelnénk forrást erre a túlóra-kifizetésre. Úgy gondolom, végig nézve 
az intézmények költségvetését, hogy más forrásból tudják ezt fedezni.

Hegedűs János bizottsági  elnök:  A 4. pontban döntenünk kell  a Városgazdálkodási  Kht. 
zárolt előirányzatából, hogy nem oldjuk fel, vagy részben oldjuk fel és akkor egy összeget 
határozunk meg, vagy pedig az egészet feloldjuk. 

Leiter Katalin osztályvezető: A zárolt előirányzat 26.717 eFt.

Bodó László bizottsági tag: Ha valamennyit is feloldanánk belőle, akkor csak részben lenne 
megoldás. 

Dr. Tiba István: Alapvető dolgok ismeretével nem volt tisztában a Kht. 

Hegedűs János bizottsági elnök: Ha most úgy dönt a Bizottság, hogy nem oldja fel, akkor 
mit fog jelenteni?

Dr. Tiba István:  Semmit,  év végére úgyis  az Önkormányzat  feladata,  hogy ezt  a  dolgot 
megoldja.  Talán  változtatni  kellene  és  akkor  lehet,  hogy  év  végén  nem  26  mFt  kell 
kompenzálnunk, hanem csak 21 mFt-ot. 

7



Hegedűs  János  bizottsági  elnök: Kérdés,  hozzászólás  van-e,  amennyiben  nincs,  akkor 
szavazásra bocsátom a határozati javaslat 1. pontját, aki ezzel egyetért kérem szavazzon?

Balmazújváros  Város  Önkormányzatának  Pénzügyi,  Város-  és  Vállalkozásfejlesztési 
Bizottsága  6 igen szavazattal meghozta az alábbi határozatot:

115/2008. (IX. 08.) PVVB határozat

Beszámoló az önkormányzat költségvetése 2008. évi I. féléves teljesítéséről.

Balmazújváros Város  Önkormányzatának  Pénzügyi,  Város-  és  Vállalkozásfejlesztési 
Bizottsága az  önkormányzat  költségvetésének  2008.  évi  I.  féléves  teljesítéséről  szóló 
beszámoló határozati javaslat 1. pontját elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek  

Hegedűs  János  bizottsági  elnök: Kérdés,  hozzászólás  van-e,  amennyiben  nincs,  akkor 
szavazásra bocsátom a határozati javaslat 2. pontját, aki ezzel egyetért kérem szavazzon?

Balmazújváros  Város  Önkormányzatának  Pénzügyi,  Város-  és  Vállalkozásfejlesztési 
Bizottsága  6 igen szavazattal meghozta az alábbi határozatot:

116/2008. (IX. 08.) PVVB határozat

Beszámoló az önkormányzat költségvetése 2008. évi I. féléves teljesítéséről.

Balmazújváros Város  Önkormányzatának  Pénzügyi,  Város-  és  Vállalkozásfejlesztési 
Bizottsága az  önkormányzat  költségvetésének  2008.  évi  I.  féléves  teljesítéséről  szóló 
beszámoló határozati javaslat 2. pontját elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek  

Hegedűs  János  bizottsági  elnök: Kérdés,  hozzászólás  van-e,  amennyiben  nincs,  akkor 
szavazásra bocsátom a határozati javaslat 3. pontját, aki ezzel egyetért kérem szavazzon?

Balmazújváros  Város  Önkormányzatának  Pénzügyi,  Város-  és  Vállalkozásfejlesztési 
Bizottsága  6 igen szavazattal meghozta az alábbi határozatot:

117/2008. (IX. 08.) PVVB határozat

Beszámoló az önkormányzat költségvetése 2008. évi I. féléves teljesítéséről.

Balmazújváros Város  Önkormányzatának  Pénzügyi,  Város-  és  Vállalkozásfejlesztési 
Bizottsága az  önkormányzat  költségvetésének  2008.  évi  I.  féléves  teljesítéséről  szóló 
beszámoló határozati javaslat 3. pontját elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek  

Hegedűs  János  bizottsági  elnök: Kérdés,  hozzászólás  van-e,  amennyiben  nincs,  akkor 
szavazásra  bocsátom a határozati  javaslat  4.  pontjának a.  alternatíváját,  aki  ezzel  egyetért 
kérem szavazzon?
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Balmazújváros  Város  Önkormányzatának  Pénzügyi,  Város-  és  Vállalkozásfejlesztési 
Bizottsága  5 igen, 1 tartózkodás mellett meghozta az alábbi határozatot:

118/2008. (IX. 08.) PVVB határozat

Beszámoló az önkormányzat költségvetése 2008. évi I. féléves teljesítéséről.

Balmazújváros Város  Önkormányzatának  Pénzügyi,  Város-  és  Vállalkozásfejlesztési 
Bizottsága az  önkormányzat  költségvetésének  2008.  évi  I.  féléves  teljesítéséről  szóló 
beszámoló határozati javaslat 4. pontjának a. alternatíváját elfogadásra javasolja a Képviselő-
testületnek  

Dr. Tiba István polgármester az ülésről távozott!

4. napirend:  Előterjesztés  az  önkormányzat  2008.  évi  költségvetési  rendeletének 
módosítása tárgyában.

Leiter Katalin osztályvezető: A július 01.- és augusztus 31. között érkezett plusz bevételek 
vannak itt leírva, melyekkel csökkentettük a hiányt. A  Nevelési Tanácsadó, miután július 01-
től  kistérségi  fenntartásba  került,  a  II.  félévi  előirányzatai  a  kistérség  részére  pénzeszköz 
átadásként szerepelnek. 

Hegedűs  János  bizottsági  elnök: Kérdés,  hozzászólás  van-e,  amennyiben  nincs,  akkor 
szavazásra bocsátom a rendelet-tervezetet, aki ezzel egyetért kérem szavazzon?

Balmazújváros  Város  Önkormányzatának  Pénzügyi,  Város-  és  Vállalkozásfejlesztési 
Bizottsága  6 igen szavazattal meghozta az alábbi határozatot:

119/2008. (IX. 08.) PVVB határozat

Az önkormányzat 2008. évi költségvetési rendeletének módosítása tárgyában.

Balmazújváros Város  Önkormányzatának  Pénzügyi,  Város-  és  Vállalkozásfejlesztési 
Bizottsága az önkormányzat 2008. évi költségvetési rendeletének módosítása tárgyában szóló 
előterjesztés rendelet-tervezetét elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek  

5. napirend:  Beszámoló  a  Balmazújvárosi  VESZ  Városi  Egészségügyi  Szolgálat 
Nonprofit Kft. 2008. évi I. féléves munkájáról.

Hegedűs  János  bizottsági  elnök: Kérdés,  hozzászólás  van-e,  amennyiben  nincs,  akkor 
szavazásra bocsátom a határozati javaslatot, aki ezzel egyetért kérem szavazzon?

Balmazújváros  Város  Önkormányzatának  Pénzügyi,  Város-  és  Vállalkozásfejlesztési 
Bizottsága  6 igen szavazattal meghozta az alábbi határozatot:
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120/2008. (IX. 08.) PVVB határozat

Beszámoló a Balmazújvárosi VESZ Városi Egészségügyi Szolgálat Nonprofit Kft. 
2008. évi I. féléves munkájáról.

Balmazújváros Város  Önkormányzatának  Pénzügyi,  Város-  és  Vállalkozásfejlesztési 
Bizottsága a Balmazújvárosi VESZ Városi Egészségügyi Szolgálat Nonprofit Kft. 2008. évi I. 
féléves munkájáról szóló beszámoló határozati javaslatát  elfogadásra javasolja a Képviselő-
testületnek  

6. napirend:  Előterjesztés  az  intézményi  térítési  díjak  megállapításáról  és  a 
személyes  gondoskodást  nyújtó  ellátásokról,  azok  igénybevételéről  és  fizetési 
térítési díjakról szóló rendelet megalkotása tárgyában.

Leiter  Katalin  osztályvezető:  Az  Önkormányzat  rendeletben  állapítja  meg  a 
nyersanyagnormát és ő ezt köteles elfogadni, amit az Önkormányzat mond. Végeztünk egy 
számítást,  hogy kb. havi szinten mennyibe kerül ez a városnak. A szülők 30-40 %-a fizet 
térítési  díjat.  A  rezsi  költség  növekedést  azt  teljes  egészében  az  Önkormányzatnak  kell 
megfizetnie.  Az  Önkormányzathoz  tartozó  intézményeknél  kb.  havi  2  mFt  többletkiadást 
jelent, a Kistérséghez tartozó intézménynél  kb.1 mFt kiadásnövekedést jelent.

Hegedűs János bizottsági elnök: A szülőknek mennyit jelent ez?

Leiter Katalin osztályvezető: Ha a 20 %-ot fogadja el a testület, 20 %-ot jelent. A térítési díj 
összege a táblázatban lévő nyersanyagnorma + az ÁFA.

Kati István bizottság tag: Az étkeztetési szolgáltatást az Elamen most nyerte el pályázaton, 
most  ha  nem  ő  nyeri,  akkor  neki  nincs  mihez  hasonlítani.  Ez  egy  kicsit  furcsa,  hogy 
megnyerte és 1 hónap múlva már emelni akar. 

Leiter Katalin osztályvezető:  A szerződést mindenképpen a régi árakkal kell megkötni. A 
pályázat úgy volt kiírva, hogy a rezsi költségre pályáztat, tehát nem a nyersanyagnormára. Az 
Önkormányzat ármegállapító szerepe a nyersanyagnormában van. 

Hegedűs János bizottsági elnök: Mi a hátránya az Önkormányzatnak, ha nem emel? 

Kati István bizottsági tag: Egy olyan gyereknél, aki 100 % térítési díjat fizet, ez napi 80-90 
Ft-ot jelent, ez egész hónapban már nem kis pénz. 

Hegedűs  János  bizottsági  elnök: Kérdés,  hozzászólás  van-e,  amennyiben  nincs,  akkor 
szavazásra bocsátom a rendelet-tervezet 1. sz. mellékletét, azzal, hogy egyik alternatíváját se 
fogadjuk el, aki ezzel egyetért kérem szavazzon?
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Balmazújváros  Város  Önkormányzatának  Pénzügyi,  Város-  és  Vállalkozásfejlesztési 
Bizottsága  6 igen szavazattal meghozta az alábbi határozatot:

121/2008. (IX. 08.) PVVB határozat

Az intézményi térítési díjak megállapításáról és a személyes gondoskodást nyújtó 
ellátásokról, azok igénybevételéről és fizetési térítési díjakról szóló rendelet 

megalkotása tárgyában.

Balmazújváros Város  Önkormányzatának  Pénzügyi,  Város-  és  Vállalkozásfejlesztési 
Bizottsága az intézményi térítési díjak megállapításáról és a személyes gondoskodást nyújtó 
ellátásokról,  azok  igénybevételéről  és  fizetési  térítési  díjakról  szóló  rendelet  megalkotása 
tárgyában szóló előterjesztés rendelet-tervezet 1. sz. mellékletét nem javasolja elfogadásra a 
Képviselő-testületnek  

7. napirend:  Előterjesztés  a  Bursa  Hungarica  Felsőoktatási  Önkormányzati 
Ösztöndíj Rendszer 2009. évi fordulójához csatlakozás tárgyában.

Bodó László bizottsági tag: Tudjuk, mennyi az a létszám Balmazújvároson amit támogat az 
Önkormányzat? 

Leiter  Katalin  osztályvezető: Lényegesen  több  igény  szokott  érkezni,  mint  amennyi 
támogatható.

Hegedűs János bizottsági elnök: Azt tudjuk, hogy mennyi az 1 főre eső összeg?

Emődi Sándor osztályvezető: Kb. 5.000 Ft körül kapnak a gyerekek havonta. 

Kálmán László bizottsági tag: Legyen 3.000.000 Ft.

Hegedűs  János  bizottsági  elnök: 4  éve  nem  emeltünk,  ha  megemeljük,  akkor  több 
gyereknek jut. Kérdés, hozzászólás van-e, amennyiben nincs, akkor szavazásra bocsátom a 
határozati  javaslatot,  azzal,  hogy a kipontozott helyre 3.000.000 Ft összeget javaslunk, aki 
ezzel egyetért kérem szavazzon?

Balmazújváros  Város  Önkormányzatának  Pénzügyi,  Város-  és  Vállalkozásfejlesztési 
Bizottsága  6 igen szavazattal meghozta az alábbi határozatot:

122/2008. (IX. 08.) PVVB határozat

A Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíj Rendszer 2009. évi 
fordulójához csatlakozás tárgyában.
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Balmazújváros Város  Önkormányzatának  Pénzügyi,  Város-  és  Vállalkozásfejlesztési 
Bizottsága a  Bursa Hungarica  Felsőoktatási  Önkormányzati  Ösztöndíj  Rendszer  2009.  évi 
fordulójához  csatlakozás  tárgyában  szóló előterjesztés  határozati  javaslatát  elfogadásra 
javasolja  a  Képviselő-testületnek,  azzal,  hogy a  kipontozott  helyre  3.000.000 Ft  összeget 
javasol. 

8. napirend:  Előterjesztés  az  önkormányzati  tulajdonú  iskolai  tornatermek  és  a 
Sporttér  utcai  régi  sportcsarnok  épülete  bérleti  díjának  ármegállapítása 
tárgyában.

Emődi Sándor osztályvezető: Bérbe volt már adva, de nem volt egységes az ár.

Berecz János bizottsági tag: Az egyik alternatíva 600 Ft, ez nagyon kevés, téli időszakban 
még a rezsit sem fedezi. 

Hegedűs János bizottsági elnök: Figyelembe kell venni azt is, hogy nem csak sportcéljára 
veszik igénybe, más rendezvények is szoktak lenni. 

Emődi Sándor osztályvezető: 5.000 Ft egy átlagos tornaterem napi rezsiköltsége 24 órára. 

Bodó László bizottsági tag: Javaslom legyen 2.000 Ft. 

Hegedűs  János  bizottsági  elnök: Kérdés,  hozzászólás  van-e,  amennyiben  nincs,  akkor 
szavazásra  bocsátom  a  határozati  javaslat  1.  pontjának  b.  alternatíváját,  azzal,  hogy  a 
kipontozott helyre bruttó 2.000.-Ft/óra javaslunk, aki ezzel egyetért kérem szavazzon?

Balmazújváros  Város  Önkormányzatának  Pénzügyi,  Város-  és  Vállalkozásfejlesztési 
Bizottsága  4 igen, 1 tartózkodás, 1 ellenszavazat mellett meghozta az alábbi határozatot:

123/2008. (IX. 08.) PVVB határozat

Az önkormányzati tulajdonú iskolai tornatermek és a Sporttér utcai régi 
sportcsarnok épülete bérleti díjának ármegállapítása tárgyában.

Balmazújváros  Város  Önkormányzatának  Pénzügyi,  Város-  és  Vállalkozásfejlesztési 
Bizottsága  –  az  Ötv.  80.  §  (1)  bekezdése,  továbbá  az  önkormányzat  vagyonáról  és  a 
vagyongazdálkodás szabályairól szóló 15/2007. (V. 24.) B.újv. Örv. sz. rendelet alapján – az 
önkormányzati  tulajdonú iskolai  tornatermek  és  a  Sporttér  utcai  régi  sportcsarnok épülete 
bérleti díjának ármegállapítása tárgyában az alábbiak szerint határoz:

Az önkormányzati  tulajdonú iskolai  tornatermek bérleti  díja iskolai  rendezvényeken kívüli 
tevékenységekre civil szervezetek és magánszemélyek részére:

Bruttó: 2.000.-Ft/óra

A bizottság felkéri Balmazújváros Város Polgármesteri Hivatal jegyzőjét, hogy a bérleti díj 
megállapításáról  szóló  határozatot  az  érintett  intézmények  vezetőinek  küldje  meg,  felkéri 
továbbá az oktatási intézmények vezetőit, hogy a továbbiakban a bizottság által megállapított 
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bérleti  díjat  alkalmazzák.  A  bérleti  díj  teljes  összege  az  intézménynél  marad,  melynek 
felhasználásáról szabadon dönt. Az érintett intézmény vezetője köteles a bérletből származó 
bevétel  nagyságáról,  illetve  felhasználásáról  negyedévente  tájékoztatást  adni  a  Pénzügyi, 
Város- és Vállalkozásfejlesztési Bizottságnak.

Felelős: Dr. Tiba István polgármester
Határidő: 2008. szeptember 15. és folyamatos.

Dr. Orcsik István bizottsági tag: Javasolnám legyen 3.000 Ft.

Hegedűs  János  bizottsági  elnök: Kérdés,  hozzászólás  van-e,  amennyiben  nincs,  akkor 
szavazásra  bocsátom  a  határozati  javaslat  2.  pontjának  b.  alternatíváját,  azzal,  hogy  a 
kipontozott helyre bruttó 3.000.-Ft/óra javaslunk, aki ezzel egyetért kérem szavazzon?

Balmazújváros  Város  Önkormányzatának  Pénzügyi,  Város-  és  Vállalkozásfejlesztési 
Bizottsága  5 igen, 1 ellenszavazat mellett meghozta az alábbi határozatot:

124/2008. (IX. 08.) PVVB határozat

Az önkormányzati tulajdonú iskolai tornatermek és a Sporttér utcai régi 
sportcsarnok épülete bérleti díjának ármegállapítása tárgyában.

Balmazújváros  Város  Önkormányzatának  Pénzügyi,  Város-  és  Vállalkozásfejlesztési 
Bizottsága  –  az  Ötv.  80.  §  (1)  bekezdése,  továbbá  az  önkormányzat  vagyonáról  és  a 
vagyongazdálkodás szabályairól szóló 15/2007. (V. 24.) B.újv. Örv. sz. rendelet alapján – az 
önkormányzati  tulajdonú iskolai  tornatermek  és  a  Sporttér  utcai  régi  sportcsarnok épülete 
bérleti díjának ármegállapítása tárgyában az alábbiak szerint határoz:

A Sporttér utcai régi sportcsarnok bérleti díja a sport egyesületek, továbbá testnevelés oktatás 
keretében az iskolai tanulók részére továbbra is díjmentes. A kedvezményezettek körén kívül 
eső civil szervezetek és magánszemélyek részére:

Bruttó: 3.000.-Ft/óra

A bizottság felkéri Balmazújváros Város Polgármesteri Hivatal jegyzőjét, hogy a bérleti díj 
megállapításáról  szóló  határozatot  az  érintett  intézmények  vezetőinek  küldje  meg,  felkéri 
továbbá az oktatási intézmények vezetőit, hogy a továbbiakban a bizottság által megállapított 
bérleti  díjat  alkalmazzák.  A  bérleti  díj  teljes  összege  az  intézménynél  marad,  melynek 
felhasználásáról szabadon dönt. Az érintett intézmény vezetője köteles a bérletből származó 
bevétel  nagyságáról,  illetve  felhasználásáról  negyedévente  tájékoztatást  adni  a  Pénzügyi, 
Város- és Vállalkozásfejlesztési Bizottságnak.

Felelős: Dr. Tiba István polgármester
Határidő: 2008. szeptember 15. és folyamatos.
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Mivel több napirend nem volt és kérdés, hozzászólás nem merült fel,
 így a bizottság elnöke az ülést bezárta.

Kmf.

                                                                                                                        
Hegedűs János Posta Erika
bizottsági elnök     jegyzőkönyvvezető
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